
 Zarząd Powiatu 
 Stalowowolskiego 

OZK.0022.53.1.2018.KS 

 

Protokół Nr 03/2018 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

które odbyło się w dniu 29 listopada 2018 roku 

w Starostwie Powiatowym w Stalowej Woli. 

Rozpoczęcie obrad o godz. 11.15 zakończenie o godz. 12.40 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Starosta Janusz Zarzeczny,  

 Wicestarosta Mariusz Sołtys, 

 Członkowie Zarządu: Alfred Rzegocki, Andrzej Gargaś, Grzegorz Idec. 

 

Osoby z głosem doradczym: 

 Sekretarz Powiatu Helena Krasoń, 

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Kulpa, 

 Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk, 

 

Osoby zaproszone: 

 Dyrektor ZOZ Wojciech Korkowski,  

 Naczelnik Wydziału IMP Alicja Mach, 

 Naczelnik Wydziału E Bożena Karlik,  

 

Porządek obrad: 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie sali gimnastycznej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Stalowej Woli dla Parafialnego Klubu Sportowego „SAN”. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 227/1301/2018 Zarządu Powiatu 

Stalowowolskiego z dnia 20 września 2018 r.  

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem sali gimnastycznej w Centrum 

Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli dla Akademii Piłkarskiej. 

6. Wyrażenie zgody na zgłoszenie Powiatu Stalowowolskiego do udziału w programie „Szkolny 

Klub Sportowy”. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego 

zmieniającej uchwałę Nr VII/60/2015 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 12 czerwca 2015 

roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Stalowowolskiego. 



 
 

8. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu opiniowania złożonych 

ofert na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy 

prawnej oraz punktu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie Powiatu 

Stalowowolskiego w 2019 r. 

9. Projekt uchwały Zarządu dotyczącej przyjęcia projektu Uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowemu Szpitalowi Specjalistycznemu w Stalowej Woli. 

10. Projekt uchwały dotyczącej przyjęcia projektu Uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego 

w sprawie nadania statutu Zakładowi Pielęgnacyjno- Opiekuńczemu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Stalowej Woli. 

11. Projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród sportowych i wyróżnień Powiatu 

Stalowowolskiego dla osób fizycznych za uzyskanie wysokich wyników sportowych 

oraz za osiągnięcia w działalności sportowej i szkoleniowej. 

12. Projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie ustanowienia oraz określenia szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania nagród Powiatu Stalowowolskiego za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

13. Wniosek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Tadeusza Kościuszki w Stalowej Woli 

w sprawie dofinansowania wyjazdu uczniów klas sportowych do Łodzi. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Stalowowolskiego na 2018 rok.  

15. Przyjęcie protokołów: 

 1/2018 z dnia 22 listopada 2018 r. 

 2/2018 z dnia 28 listopada 2018 r. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad. 1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Starosta Janusz Zarzeczny otworzył 3. posiedzenie Zarządu Powiatu. Następnie na podstawie 

listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu mają uwagi lub pytania 

do proponowanego porządku obrad? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie.  



 
 

Głosy: za -5, przeciw -0, wstrzymujące -0.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie sali gimnastycznej 

w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Stalowej Woli dla Parafialnego Klubu 

Sportowego „SAN”. 

Naczelnik Wydziału IMP Alicja Mach przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wynajęcie sali gimnastycznej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Stalowej 

Woli dla Parafialnego Klubu Sportowego „SAN”, w terminie od 02.01.2019 r. do 28.02.2019 r. 

(25 godz.) w celu prowadzenia zajęć sportowych dla dzieci i młodzieży. Odpłatność w 

wysokości 10,00 zł netto/godz. Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu 

mają pytania lub uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Starosta zarządził głosowanie: 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/14/2018 w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie sali 

gimnastycznej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Stalowej Woli dla Parafialnego 

Klubu Sportowego „SAN”. 

 

Ad. 4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 227/1301/2018 Zarządu Powiatu 

Stalowowolskiego z dnia 20 września 2018 r.  

 Naczelnik Wydziału IMP Alicja Mach przedstawiła proponowane zmiany w Uchwale 

Nr 227/1301/2018 z dnia 20 września 2018 Zarządu Powiatu Stalowowolskiego tj.: 

1. § 1 otrzymuje brzmienie: 

Wyraża się zgodę na oddanie w najem hali sportowej (17,37 godz. średniomiesięcznie/ 50 

zł/godz.) oraz sali gimnastycznej (9,65 godz. średniomiesięcznie/ 25 zł/godz.) w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących w Stalowej Woli, ul. Staszica 5, 37-450 Stalowa Wola dla 

Stowarzyszenia Promocji Sportu i Aktywności Ruchowej – Edyta Turko, ul. Czarnieckiego 

228/15, 37-450 Stalowa Wola na okres od 01.12.2018 r. do 21.06.2019 r. w celu prowadzenia 

zajęć akrobatyki sportowej dla dzieci i młodzieży. Odpłatność za cały okres umowy 7 768,25 

zł netto. Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie: 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

 Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/15/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr 227/1301/2018 

Zarządu Powiatu Stalowowolskiego z dnia 20 września 2018 r.  

 



 
 

 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem sali gimnastycznej w 

Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli dla Akademii Piłkarskiej. 

Naczelnik Wydziału IMP Alicja Mach przedstawiła projekt uchwały wyraża się zgodę 

na oddanie w najem sali gimnastycznej w Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli, ul. 

Kwiatkowskiego 1, dla Akademii Piłkarskiej, ul. Kwiatkowskiego 9, 37-450 Stalowa Wola 

na okres od 07.01.2019 r. do 27.03.2019 r. (łącznie 18 godz.) w celu prowadzenia zajęć 

piłkarskich dla dzieci i młodzieży. Odpłatność w wysokości 25,00 zł netto/godz. Starosta 

Janusz Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie: 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

 Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/16/2018 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w najem sali gimnastycznej w Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli dla Akademii 

Piłkarskiej. 

  

Ad. 6. Wyrażenie zgody na zgłoszenie Powiatu Stalowowolskiego do udziału w programie 

„Szkolny Klub Sportowy”. 

 Naczelnik Wydziału E Bożena Karlik powiedziała, że po raz kolejny Ministerstwo Sportu 

i Turystyki ogłosiło nabór wniosków na realizację w 2019 r. programu pn. „Szkolny Klub 

Sportowy”. W związku z powyższym Wiceprezes Podkarpackiego Wojewódzkiego Szkolnego 

Związku Sportowego w Rzeszowie - Operatora Wojewódzkiego programu, zwrócił się z 

ofertą przystąpienia szkół prowadzonych przez Powiat Stalowowolski do w/w programu. 

Program jest adresowany do uczniów nieobjętych regularnymi formami aktywności 

fizycznej, np. treningami w klubach sportowych. W ramach w/w programu będą realizowane 

systematyczne zajęcia sportowe 2 razy w tygodniu po 60 minut, w grupach minimum 15-

osobowych w dwóch okresach: od stycznia do czerwca i od września do grudnia 2019 r. Chęć 

przystąpienia do programu „Szkolny Klub Sportowy” zgłosiły: ZSP 1, ZSP 2 i ZSP 3. Starosta 

Janusz Zarzeczny zapytał, czy są osoby kontrolujące wykonanie tego zadania? Naczelnik 

odpowiedziała, że tak. Skarbnik Powiatu Elżbieta Kulpa zapytała, ilu jest uczniów w 

szkołach w poszczególnych klasa, które posiadają zwolnienie lekarskie z zajęć wychowania 

fizycznego? Naczelnik odpowiedziała, że nie posiada takich informacji. Starosta Janusz 

Zarzeczny polecił, aby została przygotowana taka informacja na kolejne posiedzenie 

Zarządu. Starosta zapytał, czy członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi 

do przedstawionego materiału? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie za 



 
 

wyrażeniem zgody na zgłoszenie Powiatu Stalowowolskiego do udziału w programie 

„Szkolny Klub Sportowy”. 

 Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

 Zarząd Powiatu wyraził zgodę na zgłoszenie Powiatu Stalowowolskiego do udziału 

w programie „Szkolny Klub Sportowy”. 

 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego zmieniającej uchwałę Nr VII/60/2015 Rady Powiatu 

Stalowowolskiego z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Stalowowolskiego. 

Sekretarz Powiatu Helena Krasoń przedstawiła projekt uchwały. Sekretarz powiedziała, 

że zmiana do Statutu Powiatu Stalowowolskiego uchwalonego uchwałą Nr VII/60/2015 

Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 12 czerwca 2015r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Stalowowolskiego, opublikowanego w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podkarpackiego, dotyczy wprowadzenia zapisu o treści: „Ze Starostą i Wicestarostą 

nawiązuje się stosunek pracy na podstawie wyboru”. 

O sposobie zatrudnia pracowników samorządowych stanowią przepisy ustawy z dnia 

21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych. Dotychczas nie było jednolitej 

interpretacji w zakresie dotyczącym umieszczania w statucie powiatu zapisu odnośnie 

sposobu zatrudniania starosty i wicestarosty. O konieczności wprowadzenia uregulowania 

przedstawionego w projekcie uchwały przesądził Wyrok Naczelnego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie IIOSK 2229/15. Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, 

czy członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/17/2018 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady 

Powiatu Stalowowolskiego zmieniającej uchwałę Nr VII/60/2015 Rady Powiatu 

Stalowowolskiego z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Stalowowolskiego. 

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu opiniowania 

złożonych ofert na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu 

nieodpłatnej pomocy prawnej oraz punktu nieodpłatnego poradnictwa 

obywatelskiego na terenie Powiatu Stalowowolskiego w 2019 r. 

Sekretarz Powiatu Helena Krasoń przedstawiła projekt uchwały. Sekretarz powiedziała, 

że w związku z koniecznością powołania komisji konkursowej do opiniowania ofert 



 
 

na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy 

prawnej oraz punktu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie Powiatu 

Stalowowolskiego w 2019 r. konieczne jest wyznaczenie dwóch członków Zarządu do prac w 

komisji. Zarząd Powiatu do prac w komisji zaproponował Wicestarostę Mariusz Sołtysa oraz 

członka Zarządu Grzegorza Ideca. Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, czy członkowie 

Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Uwag 

i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/18/2018 w sprawie powołania Komisji Konkursowej 

w celu opiniowania złożonych ofert na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia 

punktu nieodpłatnej pomocy prawnej oraz punktu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego 

na terenie Powiatu Stalowowolskiego w 2019 r. 

 

Ad. 9. Projekt uchwały Zarządu dotyczącej przyjęcia projektu Uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowemu Szpitalowi Specjalistycznemu w Stalowej 

Woli. 

Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk przedstawił projekt uchwały. Starosta Janusz 

Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/19/2018 dotyczącą przyjęcia projektu Uchwały Rady 

Powiatu Stalowowolskiego w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowemu Szpitalowi Specjalistycznemu w Stalowej Woli. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały dotyczącej przyjęcia projektu Uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie nadania statutu Zakładowi Pielęgnacyjno- 

Opiekuńczemu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

w Stalowej Woli. 

Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk przedstawił projekt uchwały. Starosta Janusz 

Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 



 
 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/20/2018 dotyczącą przyjęcia projektu Uchwały Rady 

Powiatu Stalowowolskiego w sprawie nadania statutu Zakładowi Pielęgnacyjno- 

Opiekuńczemu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Stalowej Woli. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród sportowych i wyróżnień Powiatu 

Stalowowolskiego dla osób fizycznych za uzyskanie wysokich wyników sportowych 

oraz za osiągnięcia w działalności sportowej i szkoleniowej. 

Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk przedstawił projekt uchwały. Starosta Janusz 

Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/21/2018 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady 

Powiatu Stalowowolskiego w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród sportowych i wyróżnień Powiatu 

Stalowowolskiego dla osób fizycznych za uzyskanie wysokich wyników sportowych oraz za 

osiągnięcia w działalności sportowej i szkoleniowej. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Stalowowolskiego w sprawie ustanowienia oraz określenia szczegółowych warunków 

i trybu przyznawania nagród Powiatu Stalowowolskiego za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk przedstawił projekt uchwały. Starosta Janusz 

Zarzeczny zapytał, czy członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził 

głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/22/2018 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady 

Powiatu Stalowowolskiego w sprawie ustanowienia oraz określenia szczegółowych warunków 

i trybu przyznawania nagród Powiatu Stalowowolskiego za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

 

Ad. 13. Wniosek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Tadeusza Kościuszki w Stalowej 

Woli w sprawie dofinansowania wyjazdu uczniów klas sportowych do Łodzi. 



 
 

Naczelnik Wydziału PKZ Tomasz Wosk przedstawił wniosek. Naczelnik zaproponował 

negatywne rozpatrzenie wniosku z uwagi na brak środków umożliwiających sfinansowanie 

tego przedsięwzięcia przez Powiat Stalowowolski. Starosta Janusz Zarzeczny zapytał, czy 

członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub mają uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Wniosek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Tadeusza Kościuszki w Stalowej Woli 

rozpatrzył negatywnie.  

 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Stalowowolskiego na 2018 rok.  

Skarbnik Powiatu Elżbieta Kulpa przedstawiła projekt uchwały. Starosta zapytał, czy 

członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Uwag 

i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wstrzymujące-0. 

Zarząd Powiatu podjął Uchwałę Nr 03/23/2018 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Stalowowolskiego na 2018 rok. 

 

Ad. 15. Przyjęcie protokołów: 

• 1/2018 z dnia 22 listopada 2018 r. 

Starosta Janusz Zarzeczny zapytał czy członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi 

do protokołu nr 1/2018? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wtsrzymujące-0.  

Protokół 1/2018 został przyjęty. 

 

• 2/2018 z dnia 28 listopada 2018 r. 

Starosta Janusz Zarzeczny zapytał czy członkowie Zarządu mają pytania lub uwagi 

do protokołu nr 2/2018? Uwag i pytań nie zgłoszono. Starosta zarządził głosowanie. 

Głosy: za-4, przeciw-0, wtsrzymujące-0.  

Protokół 2/2018 został przyjęty. 

 

Ad. 16. Wolne wnioski. 

W ramach wolnych wniosków, Starosta poprosił, aby zaproszony na posiedzenie zarządu Wojciech 

Korkowski, dyrektor SPZOZ w Stalowej Woli przy ulicy Kwiatkowskiego 2 przedstawił, na jakim 

etapie jest planowana przez SPZOZ inwestycja związana z budową hospicjum stacjonarnego oraz 

jakie są w chwili obecnej możliwości pozyskania środków finansowych na realizację takiego celu.  

 



 
 

Dyrektor Wojciech Korkowski odpowiedział, że przedstawi sprawę szerzej, od samego początku.  

Wskazał, że pomysł budowy hospicjum w Stalowej Woli zaistniał jeszcze za czasów Fundacji „Nie 

Jesteś Sam” senator Janiny Sagatowskiej, której członkiem zarządu był on sam. Już wtedy powstał 

pomysł, żeby umiejscowić hospicjum na terenie obiektu SPZOZ. Z tego pomysłu jednak 

i z późniejszych pomysłów nic nie wyszło głównie za sprawą braku środków finansowych. 

 

Dyrektor nadmienił, że zasadniczy zwrot w kwestii możliwości pozyskania funduszy na budowę 

hospicjum pojawił się kilka lat temu za sprawą Funduszy Norweskich, kiedy to Gmina Stalowa Wola 

oraz kierowany przez niego zakład (we współpracy, beneficjentem była Gmina), złożyły 

do Ministerstwa Zdrowia projekt obejmujący budowę obiektu opieki długoterminowej 

składającego się z 50 łóżek (w tym 20 łóżek oddziału paliatywnego, 20 łóżek zakładu opiekuńczo 

leczniczego stacjonarnego i 10 łóżek zakładu opiekuńczo-leczniczego w ramach pobytu dziennego) 

wraz działaniami typu: szkolenia pracowników, współpraca ze stroną norweską w kwestii 

wymiany doświadczeń w zakresie opieki długoterminowej, prowadzenie wypożyczalni sprzętu 

rehabilitacyjnego, itp. Całość projektu oscylowała w granicach 21 mln zł, natomiast część związana 

z samym wybudowaniem obiektu i jego wyposażeniem - około 17 mln zł. Aktualnie koszty będą 

znacznie wyższe. 

Projekt ten uzyskał wysoką punktację oraz pozytywną ocenę formalną oraz merytoryczną, zabrakło 

mu jednak punktów do przyznania dotacji.  

 

Później były próby uzyskania dofinansowania w ramach RPO WP Województwa Podkarpackiego w 

granicach 10 mln zł na zadanie rozbudowy obiektów opieki zdrowotnej w aspekcie tworzenia 

opieki długoterminowej i po uzyskaniu wstępnej korzystnej interpretacji zasad naboru wniosków 

powstał zamysł zbudowania tylko części hospicyjnej obiektu kompletnie wyposażonej, (aby 

zmieścić się w granicach ewentualnie dostępnych środków finansowych i mieć gwarancje 

kontraktu), oraz stanu zamkniętego części zol-owskiej. Część zol-owska miała być dokończona 

w późniejszym okresie. Ale w konsekwencji okazało się, że ostatecznie kryteria naboru zostały 

zinterpretowane na niekorzyść tego projektu i nie miał on szans na uzyskanie dofinansowania, gdyż 

przyznane ono mogło być tylko obiektom opieki długoterminowej już istniejącym, które miałyby 

ulec rozbudowie, jak np. ZPO w Rozwadowie. 

 

Dyrektor powiedział, że stan aktualny jest taki, że kierowany przez niego zakład dysponując 

projektem, działką oraz pozwoleniem na budowę, aktualnie rozpoczął wstępne prace budowlane, 

aby zachować ważność pozwolenia na budowę oraz ważność projektu, (który inaczej musiałby być 

tworzony na nowo, gdyż zmieniły się przepisy) jednakże kontynuowanie tych prac w szerszym 

zakresie będzie możliwe jedynie po uzyskaniu stosownych środków finansowych na ten cel – a z 



 
 

tym jest w chwili obecnej problem, gdyż nie ma w najbliższej przyszłości szans na odpowiednie 

programy pomocowe.  

 

Dyrektor Wojciech Korkowski dodał, że za usytuowaniem takiego obiektu przy SPZOZ na ulicy 

Kwiatkowskiego przemawiała i przemawia nadal możliwość minimalizowania przez to kosztów 

utrzymania poprzez wykorzystanie istniejących już w zakładzie struktur w zakresie zarządu, 

księgowości, kadr, działu gospodarczego, części pionu medycznego, wykorzystania istniejących 

mediów, itp. 

 

Dyrektor podkreślił też, że projekt, którym dysponuje SPZOZ był tworzony z udziałem tzw. grupy 

projektowej, w skład, której wchodzili przedstawiciel Urzędu Miasta, osoby z SPZOZ oraz dyrektor 

Małgorzata Stańczak z ZPO. Projekt ten zakłada głównie pokoje jedno i dwu osobowe dla pacjentów, 

każdy z węzłem sanitarnym przystosowanym do obsługi osób niepełnosprawnych, leżących. Każdy 

pokój ma dostęp do balkonu, na którym mogłaby być wyprowadzana na wózku osoba 

niepełnosprawna. Ponadto projekt zakłada, że budynek będzie miał odpowiednie parametry w 

zakresie termomodernizacji oraz odpowiedni aspekt proekologiczny. Jest to, więc projekt 

nowoczesnego, przyjaznego pacjentom obiektu. Projekt został stworzony przez pracownią 

projektową z Łodzi „Sałasińskcy”, która wygrała przetarg. 

 

Dyrektor zauważył także jednak, że na chwilę obecną paradoksalnie sama budowa obiektu opieki 

długoterminowej może okazać się nie tak problematyczna jak dalsze jego utrzymanie, 

po wybudowaniu. NFZ, bowiem na aktualnie nie gwarantuje finansowania części zol-owskiej 

twierdząc, że nasycenie takimi obiektami w Województwie Podkarpackim jest stosunkowo duże. 

Na terenie Podkarpacia kilka obiektów nowo wybudowanych przez niepubliczne podmioty jeszcze 

nie tak dawno oczekiwało na kontraktowanie, którego odmawiał im NFZ i zapewne nadal oczekuje. 

Natomiast nie powinno być problemu z uzyskaniem kontraktu na część związaną z opieką 

paliatywną – pozostaje tylko kwestia jego wysokości. Dyrektor Wojciech Korkowski nadmienił 

również, że dodatkowym problemem po wybudowaniu stosownego obiektu, może być pozyskanie 

odpowiednio wyszkolonego personelu - który nie będzie mógł przecież liczyć na duże pieniądze w 

ramach wynagrodzenia.  

 

Na koniec dyrektor zauważył, że samorząd miasta i powiatu musi rozważyć wszelkie za i przeciw 

forsowaniu takiej inwestycji właśnie teraz w niepewnych czasach, co do zasad i wysokości 

finansowania ochrony zdrowia w naszym kraju. Bowiem nawet pozyskanie środków finansowych 

na budowę i wykonanie stosownej inwestycji nie oznacza końca problemów. W przypadku 

nieuzyskania finasowania z NFZ na odpowiednim poziomie, zaistnieje konieczność finansowania 



 
 

bieżącej działalności takiego obiektu ze stronu samorządu, pod presją konieczności zwrotu 

dofinasowania w przypadku braku spełnienia odpowiednich wskaźników obłożenia łóżek.  

 

Trzeba też pamiętać, że wprawdzie sposób finansowania części hospicyjnej nie zakłada dopłaty 

przez pacjenta a NFZ płaci za tzw. osobodzień (choć zwykle mniej niż ta usługa faktycznie kosztuje), 

ale w części zol-wskiej NFZ płaci tylko za cześć kosztów, pacjent dopłacać ma resztę, z tym, że nie 

więcej niż 70% własnego uposażenia, które na naszym terenie jest niskie - wysokość finansowania 

nie pokrywa więc faktycznych kosztów. Tak, więc z bilansowaniem się tego typu obiektów zwykle 

jest problem. Budowa hospicjum na dzień dzisiejszy to wydanie sporej kwoty pieniędzy na wkład 

własny nawet przy uzyskaniu dużego dofinansowania z funduszy zewnętrznych. Musi to, więc iść 

w parze z gwarancjami finansowania takiej działalności w okresie późniejszym ze strony NFZ. 

 

Tym niemniej, pomijając problemy, które występują trzeba stwierdzić, że Stalowa Wola powinna 

taki obiekt posiadać i w tym kierunku trzeba „patrzeć”, gdyż liczba osób potrzebujących pomocy w 

tym zakresie jest bardzo duża i w naszym mieście taki nowoczesny obiekt powinien powstać – 

zakończył dyrektor Korkowski. Potrzebne jest tutaj duże wsparcie i zaangażowanie miejscowych 

samorządów. 

 

Starosta odpowiedział, że samorząd aktualnie nie jest przygotowany, aby zaczynać taką inwestycję, 

ale będą prowadzone rozmowy z Prezydentem, także z NFZ, aby zapoznać się z możliwościami 

uzyskania środków na budową, a później na finansowanie bieżącej działalności.  

 

 

Ad. 17. Zamknięcie posiedzenia.  

Starosta Janusz Zarzeczny zamknął 4. posiedzenie Zarządu Powiatu. 

 

Protokołowała: 
Katarzyna Safin 
 Mariusz Sołtys 

 Wicestarosta Stalowowolski 
 (podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym) 

 


